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IMieuwe fase RVG vanuit GvRV meer nadruk op urgentie stevige maatregelen

• De coronacrisis onderstreept het brede belang van aandacht voor preventie en gezonde leefstijl Met

COVID 19 is er nog een extra en meer acute gezondheid gerelateerde reden bij gekomen om

tabaksgebruik in Nederland uitte bannen In aanvulling op de reeds lange lijst met ernstige vaak

chronische ziekten door roken

• Gezien de aanstaande verkiezingen zien wij het komende jaar a Is een cruciale periode om

tabaksontmoediging hoog op de politieke en maatschappelijke agenda te houden

• We zijn met de Rookvrije Generatie bovendien in een nieuwe fase beland Het concept wordt breed

omarmd waardoor wij onze focus nu gedeeltelijk kunnen en moeten verleggen van het vergroten van

draagvlak naar het voeden van het gevoel van urgentie en relevantie om zo snel mogelijk de

benodigde maatregelen te realiseren

♦ De grotere focus op urgentie betekent o a dat we in de publieke arena meer aandacht willen vragen

voor minder aaibare maatregelen in de politieke arena doen we dat al We denken met name aan

o verdere substantiele verhogingen van de tabaksaccijns1
o vermindering van het aantal verkooppunten van tabak via vergunningenstelsel zie toelichting

o gelijktrekken van regelgeving rondom e sigaretten met de regelgeving die al geldt voor

sigaretten en shag Dat komt neer op

■ het verbieden van alle smaakjes voor e sigaretten behalve de tabakssmaak zoals de

Staatssecretaris al heeft voorgesteld in zijn Kamerbrief van 22 juni2
■ het heffen van verbruiksbelasting op e sigaretten en vloeistoffen met en zonder nicotine

3

■ het invoeren van neutrale verpakkingen voor e sigaretten en vloeistoffen met en zonder

nicotine
4

Plannen staatssecretaris weg bereiden voor volgend kabinet

• We zijn benieuwd naar welke wensen en plannen de Staatssecretaris nog heeft voor de rest van zijn

termijn op het terrein van tabaksontmoediging We zijn ook benieuwd naar wat wij kunnen doen om

de kansen te vergroten dat nog serieuze stappen gezet kunnen worden Wat ons betreft is het zeer

wenselijk om met name ten aanzien van vermindering van het aantal tabaksverkooppunten nog

stappen te zetten In het najaar verschijnt hierover een onderzoeksrapport met bijbehorende

In het rapport Bouwstenen voor een beter belastingstelsel van het Ministerie van Financien 18 mei

2020 zijn o a belastingen gerichtop gezondheidsaspecten onderzocht In het rapport wordt een

jaarlijkse

voorgesteld als effectieve maatregel Het is aan een volgend kabinet om een beslissing over deze bouwstenen te

nemen

stapsgewijze prijsverhoging schoksgewijze stappen van jaarlijks 5 10 van sigaretten

Zie de Kamerbrief van 22 juni 2020

In zijn Kamerbrief van 22 iuni 2020 geeft de Staatssecretaris aan dat hij belasting op vloeistoffen voor

e sigaretten met en zonder nicotine zeer logisch en consistent vindt maar dat het aan een volgend
kabinet is om hier een beslissing over te nemen Deze maatregel wordt ook voorgesteld door het

Ministerie van Financien in het rapport Bouwstenen voor een beter belastingstelsel dat aanbevelingen
bevat voor een volgend kabinet Op EU niveau gaat binnenkort wel een herzieningstraject van de

Tabaksaccijnsrichtlijn van start Nederland zal inzetten op opname van e sigaretten in de richtlijn met als

doe I EU brede accijns op e sigaretten
In zijn Kamerbrief van 11 mei 2020 schrijftde Staatssecretaris dat deze maatregel in voorbereiding is De

internetconsultatie over de maatregel wordt verwacht in de tweede helft van 2020 en het voorstel aan de

Kamer in de eerste helft van 2021
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Kamerbrief Ons doel is dat deze uiteindelijk alleen nog in tabaksspeciaalzaken worden verkocht

Een tweede onderwerp dat onze aandacht heeft is het Rijksbeleid rondom zaken doen met bedrijven

die zaken doen met de tabaksindustrie geen zaken doen met beleid zie toelichting De

Staatssecretaris heeft tijdens het inspiratiediner met bedrijven in maart aangegeven hiermee aan de

slag te gaan Welke stappen zijn hierin al gezet en kunnen wij vanuit GvRV iets doen om dit verder te

brengen

• Zijn er naast de zelf in te zetten maatregelen ook maatregelen waar de Staatssecretaris enthousiast

over is maar die hij aan een volgend kabinet wil overlaten Is de staatssecretaris voornemens om in

zijn termijn aandacht voor deze maatregelen te blijven vragen Kunnen wij vanuit GvRV die

oproepen versterken

De Staatssecretaris heeft dit bijvoorbeeld al gedaan in zijn Kamerbrief van 22 juni waar het gaat om

verbruiksbelasting op e sigaretten De Staatssecretaris gaf aan dat hij belasting op vloeistoffen voor e

sigaretten met en zonder nicotine zeer logisch en consistent vindt omdat de maatregel eraan

bijdraagt dat de e sigaret onder jongeren geen populair alternatief wordt voor rookwaren

• Wij zouden het mooi vinden a Is de Staatssecretaris aandacht blijft vragen voor het belang van

voortzetting en uitbreiding van het Preventieakkoord met de volgende aanvullende maatregelen

o verdere substantiele verhogingen van de tabaksaccijns

o vermindering van het aantal verkooppunten van tabak en aanverwante producten via een

vergunningenstelsel

o gelijktrekken van regelgeving rondom e sigaretten met de regelgeving die al geldt voor

sigaretten en shag Dat komt neer op

■ het verbieden van smaakjes voor e sigaretten
■ het heffen van verbruiksbelasting op e sigaretten en vloeistoffen

■ het invoeren van neutrale verpakkingen voor e sigaretten en vloeistoffen

o rulm budget voor uitvoering en uitbreiding van het Preventieakkoord in algemene zin en meer

specifiek voor campagnes en communicatie over stoppen met roken5

o vergoeding van poli klinische specialistische verslavingszorg voor mensen met een ernstige

tabaksverslaving

In zijn Kamerbrief van 22 juni 2020 geeft de Staatssecretaris aan dat met de eerste suppletoire begroting

van mei 2020 €HH9P2B oor 2021 en ^^^^| anaf 2022 extra beschikbaar is gesteld voor de

uitvoering van het Preventieakkoord Die gelden komen echter niet toe aan het Deelakkoord Roken De

Staatssecretaris geeft aan zich in te gaan zetten voor meer extra middelen o a voor rookvrije omgevingen

stoppen met roken en rookvrije zorg


